
ابهت برباد رفته پرسپوليس
آنچ��ه اين روزه��ا برباد رفته، ابهت پرس��پوليس اس��ت. تيمي ك��ه روزي 
پرطرفدار ترين تيم آسيا و يكي از محبوب ترين هاي اين قاره بود. اما حال كارش 
به جايي رس��يده كه براي امرار معاش در پي اعانه جمع كردن است و كاسه 
گدايي مقابل ملت گرفته است پيش از اين اگر بود شايد باورش كار آساني نبود. 
اما سال هاست كه ديگر هيچ چيزي از پرسپوليس بعيد نيست. از تيمي كه مدام 
چون گوشت قرباني دست به دست اين مدير و آن مدير مي شود. بي آنكه باري 
از دوشش برداشته يا گرهي از مشكلاتش باز شود.  ظاهر ماجرا مثل هميشه 
مشكلات مالي است. مشكلاتي كه كمر تيم را خم كرده. اما واقعيت اين است 
كه با وجود يك بدهي هنگفت، مشكل سرخپوشان بيشتر مديريتي است نه 
مالي، كه اگر مالي بود، مي شد آن را با يك مديريت حساب شده حل و فصل يا 
حداقل سبكش كرد. حال آنكه اين بدهي هر ساله به دليل بي كفايتي مديراني 

كه مدام تغيير مي كنند سنگين و سنگين تر مي شود. 
بستن قراردادهاي مالي سنگين و قول و قرار پرداخت هاي ميلياردي، چند 
سالي است كه اجازه كمر راست كردن به پرسپوليس را نمي دهد، چراكه 
به رغم خالي بودن جيب باش��گاه، رقم هايي كه در قرارداد بازيكنان ريز و 
درشت تيم نوشته مي شود نجومي و دور از تصور است. رقم هايي كه پرداخت 

آن در موعد مقرر همواره دردسري عظيم براي اين تيم بوده است. 
اما امروز، آنچه آبروي پرسپوليس را نشانه رفته و ابهت اين تيم را بيش از 
هر زمان ديگري بر باد مي دهد كاسه گدايي است كه مديران باشگاه مقابل 
هوادار تيم گرفته اند. مديراني كه از انجام وظايف عادي خود عاجز هستند 
و در مقابل ترجيح مي دهند بار مسئوليت خود را به دوش هواداري بگذارند 

كه صادقانه در تمام اين سال ها در سختي هاي تيم شريك بوده است. 
هرچند ماجراي مديريت پرسپوليس سر دراز دارد اما آنها كه امروز به واسطه 
دوستي ها و رفاقت ها پشت ميز مديريت پرسپوليس نشسته اند همان هايي 
هستند كه در بدو ورود مانند همتايان سابق خود وعده هاي رنگارنگ از حل 
مشكلات داده بودند. اما از آنجايي كه روزهاي كاري خود را در جايي جز 
دفتر باشگاه سپري كردند نتوانستند با مشكلات پرسپوليس به طور عملي 
مواجه شوند كه بخواهند راهي براي حل آنها بيابند. شايد هم به همين دليل 
بود كه اولين فكري كه به ذهنشان رسيد عملي و از صندوق پيشكسوتان 
هزينه كردند كه زودتر از حد تصور رقمي درشت به بدهي هاي انباشته تيم 
اضافه كنند.  البته آقايان مدعي هستند كه اين رقم را به زودي با سود آن 
باز خواهند گرداند اما از كجا، سؤالي بود كه ذهن بسياري را به خود مشغول 

كرده و حال به بدترين شكل ممكن پاسخ آن داده شده است. 
چشم مديران باشگاه كه تا ديروز به جيب دولت،  وزارت ورزش و صندوق هاي 
تحت مديريت شان بود حال به جيب هوادار پرسپوليس افتاده. هواداري كه 
اصلي ترين سرمايه اين باشگاه است و حال بايد براي احياي تيمش از جيب 
هزينه كند. چند سال قبل اگر بود شايد تصورش هم سخت مي شد. اما با 
راهي كه آقايان در پيش گرفته اند، عجيب نيست كه امروز كاسه گدايي 
مقابل هوادار باشگاه گرفته اند تا نيازهاي روزمره و بودجه تيم را جور كنند.  
اوضاع مالي باشگاه اصلاً جالب نيست. آنقدر كه بازيكنان در سفرهاي خارج 
از تهران براي تهيه شام و بليت متعجب يكديگر را نگاه مي كنند. اما شايد 
اين مسئله از آن جهت تكرار مي شود كه احساسات هواداري كه روزي با 
نتايج تيمش در زمين بازي تحريك مي شد اين بار به شكل ديگري به جوش 
آمده و دست به جيب شود تا چاله هايي كه آقايان كنده اند را پر كند.  اين 
وقيح ترين راه ممكن براي پرداخت قراردادهاي ميلياردي باشگاه است و 
تيشه مي زند به ابهت پرسپوليسي كه به لطف مديريت هاي ضعيف آقايان 
زار و نزار است و تا خرخره در بحران. اما شرايط نامناسب پرسپوليس از اين 
اسفناك تر هم اگر باشد مديران آن حق اين را ندارند كه دست مقابل هوادار 
دراز كرده و از آنها توقع داشته باشند براي پر كردن جيب بازيكنان ميلياردي 

كه هيچ گلي به سر تيم نزده اند، هزينه كنند. 
ابهت پرسپوليس مدت هاست كه برباد رفته. ش��ايد آن زماني كه بعد از 
هفته ها با تنها يك امتياز در انتهاي جدول به خواب رفته بود. اما اين وضعيت 
باعث نمي شد مديريت باشگاه اين حق را به خود بدهد كه براي رتق و فتق 
امور چشم به جيب هوادار تيم بدوزد. مديريتي كه تا ديروز مدعي بود به رغم 
نداشتن اسپانسر تيمش مشكل مالي ندارد امروز با چه رويي حرف از تأمين 

هزينه هاي باشگاه از جيب هواداران تيم مي زند؟
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  حركتفرهنگيبدونهزينهگزاف
در ش��رايطي كه كش��ورمان با بحران كم آبي دس��ت به گريبان است 
مسئولان فدراسيون كشتي تصميم گرفتند با درج يك شعار فرهنگي- 
زيست محيطي به حل اين مشكل كمك كنند. رسول خادم با تأكيد بر 
اين موضوع گفت: »با توجه به اهميت موضوع آب و جايگاه ارزش��مند 
آن، ملي پوشان آزاد و فرنگي كش��تي ايران در مسابقات جهاني امريكا 
با شعار »آب سرمايه ملي و كش��تي ورزش ملي« روي تشك مي روند. 
ضرورت آگاهي به مقوله آب و كمبود ذاتي آن امري اس��ت كه همه ما 
بايد با حساس��يت ويژه اي به آن توجه داشته باشيم و به همين اعتبار، 
فدراسيون و اعضاي تيم ملي كشتي ايران نيز همچون ديگر اقشار جامعه 
در اين مس��ير گام بر مي دارند.« رئيس فدراسيون كشتي معتقد است 
ورزش ملي ايران مي تواند اين پيام مهم را به مردم منتقل كند: »كشتي 
به عنوان رشته اي كه به عنوان ورزش ملي ايران به شمار مي آيد مورد 
توجه عموم مردم اس��ت و ميليون ها تن در ايران و جهان آن را دنبال 
مي كنند و طبيعتاً هنگامي كه پيامي از سوي نام آوران اين ورزش منتشر 
مي شود به طور قطع مورد استقبال قرار مي گيرد. هدف ما حساس كردن 
جهانيان نسبت به خطر كمبود آب و مشكلاتي است كه نبود آن براي 
ش��هروندان به همراه دارد. براي انتقال برخي پيام ها نياز به تبليغات با 
هزينه گزاف نيست. گاهي يك پيام هرچند كوتاه مي تواند نسل جوان و 
مردم را حساس كند و باعث شود تا عميق تربه موضوعات توجه شود.«

  آبهستوليكمهست
اعض��اي تيم مل��ي واليبال نيز ت��لاش زيادي ب��راي تش��ويق مردم به 
صرفه جويي در مصرف آب كرده اند. اريبهشت ماه امسال بود كه با حضور 
وزير نيرو و وزير ورزش و با كمك سازمان حفاظت محيط زيست، »سعيد 
معروف« كاپيتان تيم ملي واليبال ايران و بهترين پاسور مسابقات ليگ 
جهاني 2014 به عنوان »سفير آب« معرفي شد. خوشبختانه مسئولان 
فدراسيون واليبال ضمن حمايت از اين مسئله فرهنگي از هيچ كمكي 
براي انتقال پيام خود دريغ نكردند. در همين راستا تنديس آب توسط 
يكي از طراحان ايراني ساخته و مقرر شد در هر مسابقه تيم ملي واليبال، 
از سوي كاپيتان ايران به تيم حريف اهدا شود. اين اتفاق پيش از شروع 
مس��ابقات ليگ جهاني 2015 انجام شد و ش��رايطي را فراهم كرد كه 
بيش از 500 ميليون نفر در سراسر جهان حركت فرهنگي بلندقامتان 
كشورمان را ببينند. از طرفي جمعيتي نزديك به 40 ميليون نفر در ايران 
بازي هاي تيم ملي واليبال را دنبال مي كنند. اين فرصت خوبي بود تا از 
مقبوليت واليباليست هاي ملي پوش براي رساندن يك پيام فرهنگي كه 
بحران آب است استفاده كنيم. به علاوه اينكه تمامي تيم هاي ملي واليبال 
در همه رده هاي سني شعار »آب هست ولي كم هست« را در مسابقات 

مختلف به گوش مردم دنيا مي رسانند. 
  فرهنگسازيازطريقورزش

انتخاب نمادهاي زيست محيطي چند سالي است كه از سوي فدراسيون هاي 
ورزشي باب شده و تا به امروز با بازتاب هاي خوبي نيز از سوي مردم، مسئولان 
و نهادهاي مختلف روبه رو شده است. در واقع تلاش مي شود تا با استفاده 
از محبوبيت ورزشكاران در رش��ته هاي مختلف در جامعه فرهنگ سازي 
شود. در واقع ورزشكاران ملي پوش را بايد »سفيران محيط زيست« ناميد 
كه مي كوشند تا از تخريب و نابودي منابع طبيعي جلوگيري كنند. اگرچه 
تيم ملي فوتبال براي اولين بار با نماد قراردادن »يوزپلنگ آسيايي« توجه 
همگان را به خود جلب كرد اما پس از آن ساير فدراسيون ها نيز از اين طرح 
استقبال كردند و سازمان محيط زيست براي ساير فدراسيون ها هم از ساير 
گونه هاي جانوري و گياهي به عنوان نماد استفاده كرد. بر اين اساس »درنا« 

نماد فدراسيون واليبال به شمار مي رود.

نصرالله س��جادي، معاون وزي��ر ورزش گفته بود 
اس��تقلال و پرس��پوليس دغدغه مالي نخواهند 
داش��ت و وعده داده ب��ود وزارت ورزش از طريق 
منابعي كه دارد به اين دو تيم كمك خواهد كرد تا 
بي پولي دامن اين دو تيم را نگيرد. حالا چند هفته 
بعد از وعده سجادي، مشكلات مالي در پرسپوليس 
به اوج رسيده و خبري از پول هاي وعده داده شده 
وزارت ورزش نيس��ت و مذاكرات با اسپانسرها به 
بن بس��ت خورده است. در حس��اب باشگاه حتي 
پولي نيست كه براي بازيكنان اين تيم شام بخرد تا 
جايي يك خبرگزاري ديروز مدعي شد كه بازيكنان 

پرسپوليس پس از آخرين بازيشان شام بيسكوئيت  
خورده اند. بازيكنان پس از برد مقابل اين تيم اهوازي 
و در زماني كه به فرودگاه آمده بودند تا از اهواز راهي 
تهران شوند به دليل نداشتن پول نتوانستند شام 
بخورند و بازيكنان سرخپوش تهراني به جاي شام 
بيسكوئيت  خورده و جالب اينجاست كه هزينه اين 
بيسكوئيت  ها را هم كريم باقري حساب كرده بود. 

مشكلات مالي در باشگاه پرس��پوليس به حدي 
زياد شده كه بازيكنان اين تيم ماه هاست پولي از 
باش��گاه دريافت نكرده اند و بازيكنان جواني مثل 
علي فاطمي  شب ها در رختكن ورزشگاه درفشي فر 

مي خوابند. بي پولي سبب شده تا شايعه اعتصاب 
بازيكنان پرسپوليس در اعتراض به اين وضعيت 
بالا بگيرد و گفته مي شود در صورتي كه اين شرايط 
ادامه پيدا كند شايد مانند فصل گذشته بازيكنان 
اين تيم دس��ت به اعتصاب بزنن��د، تصميمي كه 
مي تواند حاشيه هاي پرس��پوليس را بيشتر كند. 
برانكو در واكنش به بحران مالي پرسپوليس ديروز 
به خبرگزاري فارس گفت: »بازيكنان در وضعيت 
سختي به سر مي برند و من واقعاً  كلاهم را به نشانه 
احترام و تعظيم براي آنها برمي دارم و طبيعي است 

كه در اين شرايط سابقه كاري من ضربه بخورد.«

    
در اين اوضاع و ش��رايط بود كه پرسپوليسي ها از 
هواداران براي كمك به باشگاه استمداد كرده اند و 
به همين خاطر هم شماره حسابي از سوي باشگاه 
در سايت رسمي باشگاه پرسپوليس منتشر شده 
است تا هواداران به تيمشان كمك كنند. در بخشي 
از خبر سايت باشگاه پرسپوليس در اين باره آمده 
اس��ت: »در روزگاري كه عوامل مختلف كه شايد 
بازگو كردن آنها در اين ش��رايط به صلاح نباشد، 
دست به دست هم داده اند تا باشگاه در پروژه جذب 
اسپانسر دائمي با مش��كل مواجه شود حمايت ما 
هواداران به عنوان صاحبان اصلي اين تيم مي تواند 
گره گشاي مشكلات مالي باشگاهي باشد كه نماد 
عزت و غرور ماست.« اكبر طاهري، سرپرست موقت 
باشگاه پرسپوليس هم ديروز در يك نشست خبري 
در اين باره گفت: »هواداران خيلي  از باش��گاه هاي 
بزرگ در تأمين مسائل مالي به آنها كمك مي كنند. 
نگاه ما در اين خصوص نگاه باش��گاه مدارانه است. 
در خصوص اين موض��وع مصوبه اي در باش��گاه 
نداشته ايم، بلكه حركتي خودجوش بوده كه خود 

هواداران انجام داده اند تا از اين راه كمك كنند.«
    

اعلام شماره حساب براي كمك هواداران واكنش 
كادر فني پرس��پوليس را به همراه داشته و ديروز 
كريم باقري مربي پرس��پوليس در اين باره گفت: 
»اين مسئله براي باش��گاه زشت است و نمي  دانم 
تصميم گيرنده مديرعامل باشگاه است يا كساني كه 
او را انتخاب كرده اند. بايد تصميمي براي پرسپوليس 
بگيرند كه مايه آبروريزي اين تيم نشود. چرا بايد 
شماره حس��اب به هواداران داده ش��ود؟ اگر قرار 
است شماره حس��اب بدهيد پس شما در باشگاه 
پرس��پوليس چه كار مي كنيد؟ تيم را به هواداران 
بدهيد تا آنها باشگاه را اداره كنند. اگر نمي توانند تيم 

را اداره كنند، بروند و مديران ديگري بيايند.« 
البته اين حركت باشگاه با واكنش تند پيشكسوتان 
و مربيان پرس��پوليس هم روبه رو شده است. رضا 
وطن خواه با انتقاد شديد از اقدام اخير مديران اين 
باشگاه ديروز به خبرگزاري ايس��نا گفت: »اعلام 
شماره حساب و دريافت وجه از مردم به شأن اين 
باش��گاه لطمه مي زند. البته اين آقايان كه ش��أني 
براي باشگاه باقي نگذاشته اند.« حميد جاسميان، 
بازيكن سابق پرسپوليس هم مي گويد به رغم ارادتي 
كه به مسئولان باشگاه پرسپوليس دارد بايد فاتحه 
باشگاهي را كه از هوادارانش پول مي خواهد، خواند.
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 نقش تأثيرگذار الگوهاي ورزشي 
در فرهنگ سازي 

حضور چهره ه��اي ورزش��ي در كارهاي 
خيريه و همچنين فرهنگ س��ازي براي 
موضوعات مهم كش��ور مي توان��د تأثير 
زيادي داشته باشد و بايد از آن استقبال 
كرد. به هر حال ملي پوش��ان ب��ه عنوان 
قهرمانان و الگوهاي جامعه مطرح هستند 
و حضور آنه��ا در كمپين ه��اي مختلف 
مي تواند ب��ا واكنش هاي مثب��ت جامعه 
نسبت به موضوع مطرح شده روبه رو شود 
و شعاري را كه توسط اين چهره ها مطرح مي شود، مي توان نهادينه كرد. 
البته اين الگوها و ويژگي هايي را كه اين افراد بايد داش��ته باشند، بايد 
تعريف كرد. به عنوان نمونه وقتي قبل از انقلاب محصل بودم، خانواده 
از ما مي خواستند كه از چهره هاي مطرح فوتبال آن زمان مانند همايون 
بهزادي و حسين كلاني الگوبرداري كنيم، آنها فوتباليست هايي بودند 
كه هم در عرصه ورزش و هم زمينه زندگي چهره هاي موفقي بودند، اگر 
در زمين بازي چهره شاخصي بودند، در خارج از زمين هم با پي گرفتن 
تحصيلات آكادميك در زندگي ش��ان تبديل به الگوهايي شده بودند 
كه خانواده هاي فرزندانشان را تش��ويق مي كردند كه اين ورزشكاران 
را س��رلوحه زندگي قرار دهند تا به افراد موفقي تبديل شوند.  در حال 
حاضر هم چنين الگوهايي در ورزش كشورمان داريم كه مي توانيم از 
ظرفيت آنها براي فرهنگ س��ازي و به وجود آوردن يك موج استفاده 
كنيم. اين پتانسيل بزرگي است و البته نه در ورزش، بلكه در حوزه هاي 
ديگر هم چنين الگوهايي وجود دارند اما بايد توجه داش��ت كه ورزش 
با توجه به وس��عت تأثيرگذاري اش در جامعه مي توان��د تأثيرگذاري 
بيشتري در حوزه فرهنگ سازي داشته باشد. الگوهايي مانند علي دايي 
و مهدي مهدوي كيا و ورزش��كاراني مانند آنها كه افراد موفقي از نظر 
اخلاقي و ورزشي بوده اند، افرادي هستند كه مردم به عنوان يك الگو، 
به حرف هايشان توجه مي كنند. اين روزها هم مسئله آب به عنوان يكي 
از دغدغه هاي جدي مطرح است و در صورتي كه اگر به همين وضعيت 
ادامه پيدا كند در آينده نزديك با مشكلات زيادي در اين رابطه روبه رو 
خواهيم ش��د، به همين خاطر اس��تفاده از الگوهاي ورزشي و ورزش 
مي تواند نقش زيادي در كاهش مصرف و صرفه جويي آب داشته باشد و 

سبب فرهنگ سازي در جامعه شود.

كاپيتان تيم ملي در بوندس ليگاي 2
راه يافتن به فوتبال آلمان كار سختي است. كشوري كه فوتبالي خشك 
و ماشيني دارد. اما بودند بازيكناني كه توانستند به واسطه توانايي هاي 
فني بالا، چش��م بوندس ليگا را به خود خيره كنن��د. بازيكناني چون 
دايي،  كريمي و  كيا، البته سال ها از آن روزها مي گذرد و اكنون مقصد 
لژيونرهاي ايراني جايي بهتر از كش��ورهاي عربي نيست و اگر گاهي 
بازيكني لابي قوي داشته باش��د يا اس��تعدادي ناب، نهايتاً مي تواند 
راهي يكي از تيم هاي دس��ته دو،  س��ه فوتبال اروپا شود. درست مثل 
حاج صفي، كاپيتان تيم ملي ايران كه حالا قرار اس��ت در فرانكفورت 

آلمان بازي كند؛ تيمي از بوندس ليگاي 2.
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باخت شياطين سرخ به سوانسي
منچس��تريونايتد در هفته چه��ارم ليگ برتر اولين شكس��ت فصل را 
متحمل شد. باخت دو بر يك برابر سوانسي يك بار ديگر لوئيز فان خال 
را نگران كرد. سرمربي شياطين در اين باره گفت: »تنها در پنج دقيقه 
بازي را واگ��ذار كرديم و اين اصلًا پذيرفتني نيس��ت. بايد از اين ديدار 
درس گرفت. من پيش از اين هم هشدار داده بودم كه تنها خط دفاعي 
وظيفه دفاع كردن ندارد، بلكه همه بازيكنان چنين وظيفه اي دارند و 

بايد در كارهاي دفاعي شركت كنند.«
-------------------------------------------------------------

فقط در بارسلونا بازي مي كنم
نيمار ستاره برزيلي آبي- اناري ها تأكيد كرد كه با وجود پيشنهاد 120 
ميليون پوندي منچستريونايتد بارسلونا را ترك نمي كند: »صرف نظر 
از ميليون ها پوندي كه از ليگ جزيره به من پيشنهاد داده شده تنها و 
تنها مي خواهم به بارس��لونا فكر كنم. اصلًا دوست ندارم كه از اين تيم 
جدا شوم، بنابراين دليلي ندارد كه به چنين موضوعي فكر كنم. نبايد 

هواداران بارسلونا با چنين خبرهايي ناراحت و نگران شوند.«
-------------------------------------------------------------

تلاش آقاي خاص براي فرار از بحران 
مورينيو، سرمربي چلسي اميدوار است با تلاش شبانه  روزي بتواند تيمش را به 
جايگاه واقعي اش باز گرداند: احساس خوبي ندارم. وقتي تيمم مي برد دوست 
دارم باز هم ببرد. هميشه دوست دارم بيشتر و بيشتر ببرم. رسيدن پيروزي 
در هر ديدار براي من انگيزه پيروزي در بازي بعدي است. اگر يك بازي را با برد 
پشت سر بگذاريم، ديگر زير فشار نخواهيم بود. بايد تغييراتي در تيمم ايجاد 

كنم. هيچ وقت پيش از اين با چنين مشكلي روبه رو نشده بودم.

  چـهـره ها / وحيد صابري

شيوا نوروزي

88498432سرويس ورزشي

فاتحهپرسپوليسراخواندهاند!

سرم را پايين انداختم و فقط تمرين كردم
الهه احمدي درباره شرايط مسابقه و كسب 
س��هميه 201۶ با تمام كمب��ود امكانات 
گفت: »مسابقات آذربايجان آخرين مسابقه 
جهاني بود. ما امسال در مسابقات خوبي 
ش��ركت كرديم به علاوه اردوهاي خوبي 
داشتيم مسابقات آذربايجان آخرين فرصت 
ما براي كسب سهميه المپيك محسوب مي شد و اگر منتظر مسابقات 
كويت مي مانديم، كار سخت مي شد. ما در اردوها هميشه با كمبود 
امكانات روبه رو بوديم و هستيم البته شرايط كمي بهتر شده اما واقعا 
ما توانايي كسب سهميه بيشتر را داريم. هيچ وقت به خاطر امكانات 
نااميد نش��دم، اگر نااميد مي ش��دم يعني خدا را فراموش كرده ام. 
مي دانستم بالاخره موفق خواهم ش��د. براي همين سرم را پايين 

انداختم و تنها تمرين كردم و به چيز ديگري فكر نكردم. «
 

ادبياتي مانند راهزن خوب نيست!
صحبت هاي چند روز پيش كرش درباره 
اينكه » عده اي مانند راه��زن به دنبال 
ضربه زدن به تيم ملي هستند« با واكنش 
دبيركل فدراسيون فوتبال روبرو شد تا 
مشخص شود اختلاف اسدي و سرمربي 
تيم مل��ي فوتبال همچن��ان ادامه دارد 
دبيركل فدراس��يون فوتبال كه دي��روز براي اولين ب��ار پس از 
چندماه كه از زمان انتصابش به عنوان دبيركلي فدراسيون فوتبال 
مي گذشت، روبروي خبرنگاران نشست و بدون اينكه نامي از كرش 
ببرد در واكنش به صحبت هاي سرمربي تيم گفت:»اين ادبيات 
راهزن و اينها خوب نيست، متوجه نمي شوم چه معنايي دارد؟! 
كشور فرهنگي هستيم بهتر است ادبياتمان بهتر شود.«حالا بايد  

ديد واكنش كرش به صحبت هاي اسدي چه خواهد بود.

شئون اسلامي باعث اعتلاي ورزش است
سردار عبدالله عراقي، جانشين فرماندهي 
ني��روي زميني س��پاه در جم��ع بانوان 
ورزش��كاراين نيرو با اش��اره به اهميت 
ورزش در خانواده ه��ا گف��ت: »ورزش 
را مي توان با حفظ ش��ئون اس��لامي به 
جايگاه والا رساند. اما برخي در اين راستا 
تبليغات مي كنند كه ورزش قهرماني بدون حجاب امكانپذير است 
اين صحبت هاي عبث و بيهوده هيچ اساسي ندارد. تقاضا مي كنم 
فرهنگ ورزش را در استان ها، شهرستان ها و يگان هاي خودتان 
توسعه دهيد. چون شما از آثار و دستاوردهاي تربيت بدني باخبر 
هستيد و مي توانيد در رونق بخشي اين مهم موفق تر عمل كنيد. 
بدانيد خانواده هايي كه در ميادين ورزشي حضور كمرنگ دارند 

در نشاط و تحرك حرفي براي گفتن ندارند.«

دنيا حيدري

مرتضي محصص

كارشناس ورزش

تيم ملي كشتي آزاد نوجوانان ايران با كسب دو مدال نقره و چهار مدال برنز و بدون 
دريافت مدال طلا به عنوان نايب قهرماني رقابت هاي قهرماني جهان در بوسني دست 
يافت. براي كشورمان محمد يزداني و عرفان آييني در وزن هاي 42 و 50 كيلوگرم 
مدال نقره گرفتند و اميرحس��ين كاووس��ي در 58 و مجتبي اصغ��ري در ۶9، امير 

پرس��ته در 4۶ و احمد مهديزاده در ۶3 كيلوگرم موفق به دريافت مدال برنز شدند. 
به اين ترتيب تيم ملي نوجوانان ايران با كسب ۶5 امتياز و بعد از روسيه 90 امتيازي 
نايب قهرمان شد. امريكا هم با 55 امتياز روي پله سوم رقابت ها قرار گرفت. آزادكاران 

نوجوان ايراني با هدايت سيدمراد محمدي در اين مسابقات شركت كرده بودند. 

 نايب قهرماني 
 نوجوانان كشتي 
بدون مدال طلا!

دلم براي مبارزه تنگ شده
بهنام اسبقي، قهرمان سابق تكواندوي 
جهان پس از رهايي از بند مصدوميت 
گفت: »دلم براي مب��ارزه و حضور در 
شياپ چانگ تنگ شده است. در دوران 
مصدوميت شرايط س��ختي را سپري 
كردم. ب��راي اولي��ن بار بود ك��ه دچار 
مصدوميت مي ش��دم. تمرينات خود 
را كنار بقيه ملي پوش��ان آغاز كرده ام و خوشحالم كه به اردو برگشته ام. 
فرصت زيادي براي كسب سهميه المپيك دارم. من سال گذشته پيش 
از مصدوميت در جايگاه اول رنكينگ قرار داشتم اما در حال حاضر هفتم 
هستم و تمام تلاشم را به كار خواهم بست تا به جايگاه قبلي خود برگردم.

به مربي خارجي نياز دارم
سارا سادات خادم الشريعه، نماينده 
ايران در مسابقات گرندپري شطرنج 
بان��وان گف��ت: »ب��راي حضوري 
پرق��درت در اين مس��ابقات نياز به 
مرب��ي خارج��ي دارم. راه زيادي تا 
مس��ابقات باقي مانده و من در اين 
مدت به كمك مسئولان فدراسيون 
و وزارت ورزش نياز دارم. براي حضور پرقدرت در اين رقابت ها بايد 
در مسابقات معتبر شركت تا آمادگي لازم را كسب كنم و نياز به 
حضور يك مربي دايم خارجي دارم. متأسفانه مربيان خارجي كه به 

ايران مي آيند به طور مقطعي با شطرنجبازان ما كار مي كنند.«

شرايط فيزيكي قهرمان را تعيين مي كند
س��رمربي تيم ملي واليبال اي��ران از 
تيم هاي امريكا، لهس��تان و روسيه به 
عنوان ش��انس هاي نخست قهرماني 
در جام جهاني ياد ك��رد. كواچ گفت: 
»مش��خص اس��ت كه اين س��ه تيم 
اميدهاي اول قهرماني هستند. در مورد 
ايتاليا چيزي نمي توانم بگويم چون آنها 
مربي جديد و يك ستاره كوبايي در تيم خود دارند. در كل بايد بگويم 
شرايط فيزيكي و بدني تعيين كننده تيم هاي برتر جام جهاني خواهد 
بود.« لازم به ذكر است اين مسابقات از 17 شهريور به ميزباني ژاپن آغاز 

مي شود و دو تيم اول آن جواز حضور در المپيك را كسب مي كنند.

بحرانبيپوليقرمزهاوواكنشهابهاعلامشمارهحسابازسويباشگاهبرايكمكماليهواداران

سعيد احمديان
   گزارش

مي خواهم نه باشگاه ضربه بخورد نه تيم ملي
چند سالي مي شود كه فوتسال ايران قدرت خود را از  دست داده و اين مسئله بي ارتباط با حضور مربيان 
خارجي بي كيفيت در رأس كادر فني تيم ملي نيست، مربياني كه خسوس آخرين آنها بوده است. اما قهرماني 
تيم تأسيس��ات دريايي با هدايت وحيد شمس��ايي بازيكن ارزشمند فوتسال 
كشورمان در مسابقات جام باشگاه هاي آسيا گويا تلنگري بود تا مسئولان فوتسال 
دست از كج سليقگي و لجبازي بردارند و به ستارگان داخلي بيشتر ميدان دهند. 
قبل از اين هم بحث حضور وحيد شمسايي در تيم ملي مطرح بود. طي چند روز 
گذشته نام وحيد شمسايي دوباره به عنوان سرمربي تيم ملي فوتسال رسانه اي 
شد. سرمربي تأسيسات دريايي در اين خصوص مي گويد: »من هم يك 
گزينه هستم و خواسته هايي دارم، البته من با تيم تأسيسات هم قرارداد 
دارم و بايد براي حضور در تيم ملي نظر آنها را جلب كنم. بايد با هم به تعامل 
برسيم نه باشگاه به عنوان قهرمان آسيا بايد ضربه بخورد و نه تيم ملي.« 
صحبت هاي شمسايي در حالي رسانه اي شد كه عباس ترابيان، رئيس كميته 
فني و توسعه فوتسال از مخالفت اين كميته درباره حضور همزمان شمسايي در 
تيم ملي و تيم باشگاهي خبر داد و گفت: » براساس تجربه اين نظر را داريم ولي 

اگر در سطوح بالاتر اين تصميم  گرفته شود، تابع آن هستيم.«

حدادي با روحيه و جنگنده به اوج بازمي گردد
نتيجه ضعيف احسان حدادي مدال آور المپيكي پرتاب ديسك ايراني در مسابقات جهاني پكن انتقادهاي 
زيادي را متوجه او كرده است. بسياري بر اين باورند كه هزينه هاي انجام شده براي موفقيت اين ورزشكار 
طي ماه هاي گذش��ته بيهوده بوده و راه به جايي نخواهد برد به ويژه اينكه حدادي هنوز موفق به كسب 

سهميه المپيك نيز نشده است. حسن طباطبايي، سرپرست فدراسيون دووميداني 
در اين خصوص مي گويد: »مثل اينكه برخي از نتيج��ه نگرفتن حدادي ذوق زده 
شده اند و متأسفانه از آب گل آلود ماهي مي گيرند. من اعتقادم اين است كه حدادي 

و فدراسيون هر دو با وجود مشكلات كار خود را انجام دادند اما اينكه 
چرا حدادي به مرز آمادگي نرسيده بايد مورد ارزيابي قرار گيرد و اين 
مشكل حل شود. من مطمئن هستم كه او به زودي به روزهاي اوج 
خود بازمي گردد و ما شاهد موفقيت و افتخارآفريني او در ميادين 
بين المللي و المپيك خواهيم بود. او روحيه جنگنده اي دارد و با 
ارزيابي چرايي اين شكست به زودي مانند قبل نتيجه مي گيرد. 

تيمور غياثي سرپرست تيم ملي دووميداني نيز در پاسخ به منتقدان 
عملكرد حدادي گفت: »او در مسابقات قهرماني جهان بدشانسي آورد و اگر به 

حدادي توجه نكنيم و مشكلات او را رفع نكنيم او را از دست خواهيم داد.«

فريدون حسن
  منهاي فوتبال

خبريازاسپانسرنيستوسرمايهداريحاضرنميشودحاميماليشود؛
حسابباشگاهخالياس�ت،پوليازابتدايفصلبهبازيكنانپرداخت
نش�ده،برخيبازيكنانجواناينتيمجاييبرايخوابيدنندارندودر
سالنكنفرانسورزش�گاهمحلتمرينش�انميخوابند.شنيدهشده
كهبازيكنانتيمبعدازبازيبافولادپولش�امنداشتهاندوبيسكوئيت
خوردهاندوشايعهاعتصاببازيكناندراعتراضبهاينوضعيتدهانبه
دهانميچرخد.حالاهمباشگاهشمارهحسابياعلامكردهتاهواداران

بهتيمكمككنند،ايناوضاعواحولباشگاهپرسپوليساست،يكياز
تيمهايبزرگفوتبالايرانوآس�ياكهروزگارناخوشياينروزهادارد
وحالاچش�ممديرانشبرايتأمينهزينههايتيمبهدستانهواداران
اس�تكههمتيكنندوپوليبهحس�اببريزن�دتاچرخاينباش�گاه
بچرخد!حركتيكهانتقادهايزياديرابههمراهداشتهوپيشكسوتان
قرمزهاموضعگرفتهاندوگفتهاندشأنيبرايباشگاهنماندهوميگويند
فاتحهباشگاهيراكهازهوادارانشكمكماليميخواهد،بايدخواند.


